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Hasznos hozzájárulás J»! 
a gyakorlati politikai munkához az 8SZI !,,u"k3k 

Befejeződött 
a propagandisták elméleti konferenciája 

Az MSZMP Központi Bi- A ..Politikai műveltség" nek vizsgálatát, a politikai 
zottsága agitációs és propa- szekcióban — itt Kanyó Fe- tudatformálás fokozott elő-
gandaosztálya és a megyei renc, az MSZMP Csongrád térbe kerülését nem valami-
pártbizottság oktatási igaz- megyei Bizottsága Oktatási féle külső kényszerítő ténye-
®itósága rendezésében esü- Igazgatáságának vezetőhe- zők hatása okozta, hanem a 
tortökön és pénteken tanács- lyettese elnökölt — a részt- velük vaió foglalkozásban 
kozott Szegeden, „Munka- vevők a következő előadáso- társadalmi fejlődésünk belső 
kultúra és politikai tuda t for - kat vitatták meg: Bogár Ká- törvényszerűségei a meghatá . 
málás" összefoglaló tárgy- roly (oktatási igazgatósági rozónn alapvetők. A munka -
körrel a propagandisták or- .tanszékvezető. Miskolc): „Po- kul túra igény- és követei-
szágos elméleti konferenciá- litikai műveltség és üzemi méuvrend.szerének beteljesí-
ja. A tanácskozás munká iá - demokrácia", Bcrnáth József tésében nagy eredményeket 
ban meghívott szakemberek, (oktatási igazgatósági tiszte- értünk el, ám az előttünk 
politikai főiskolai és oktatási letdíjas tanár, Pécs): „Az tornyosuló feladatok is rend-
igazgatósági tanárok,' propa- ideológiai-politikai szövegek kívül nagyok. Propagandánk 
gandisták, üzemi dolgozók, elemzése es értékelésé a ta- fe ladata: szolgálni e nagy' 
szocialista brigádtagok vettek nirjelöltek körében", Pong- társadalmi célkitűzés meg-
részt, a fővárosból, az ország rácz Aladár (a TOT fóosz- oldását. Hozzájárulni, hogy 
megyéiből és szűkebb pát- tályvezetője, Budapest): „ 4 eljuthassunk ahhoz a társa-
riánkból. 

Tegnap délelőtt szekció-
ülésekkel folytatta m u n k á j á t 
a tanácskozás. A művelődés-
politikai szekcióban — Tóth 
Jánosnak, a Népművelési In-
tézet osztályvezetőiének el-
nökletével — a következő 
korreferátumokat vitatták 

munkakultúra és a politikai dalomhoz, amelyben — a 
tudatformálás néhány •kérdé- költő. Juhász Gyula szavai 
se a .mezőgazdasági termelő- szerint: — „nem boldogul 
szövetkezetekben", Nagy Jó- más. csak aki alkot, aki 
zsef (oktatási igazgatósági ta - munkás". 
nár, Veszprém): „A munkás- A tanácskozáson a megyei 
magatartások és a gazdasagi oktatási igazgatóság vezetője 
szerkezet". mondott zárszót, megköszön-

Ezt követően került sor a ve valamennyi résztvevő 
rreg a résztvevők: Gyapai tanácskozás záró plenáris közreműködései, ugyanakkor 
József (oktatási igazgatósági ülésére — mélynek elnökse utalva a r ra : e mostani kon-
tiszteletdíjas tanár. Kecske- gebén foglalt helyet többek ferencia előrelendíti a mun-
mét ) ' ,4 művelődést és po- között Bodó Karoly, a Köz- kakultura és a politikai tu-
litikai tudatformálási tevé- ponti Bizottság munkatarsa . dat formálás kérdéseinek to-
kenység néhány gyakorlati dr- Székely Sándor, a szegedi rdbb< tudományos elemzését, 
tapasztalata Kecskeméten", városi pártbizottság titkára, jo hozzájárulást jelent a gya-
Hórváth Józsefné (oktatási Szabó G. László, a megyei korlati poUtikgi.Mmrkahoz. a 
igazgatósági tanszékvezető, tanács elnökhelyettese propagandatevékenység fo-
Salgótar ján) : . 4 munka ter- amelyet Bitiemé dr. Szilágyi vábbi feladatainak megraló-
melékenysége és a munkások ' T ú , i a ' a megyei oktatási sííásához. Fontos, hogy az itt 
műveltségi szintje közö*ti igazgatóság vezetője nyitott elhangzottak — amelyeket a 
kölcsönhatás néhány ténye- m*g. maid dr. Koncz János, közeljövőben a Kossuth 
zöie" Bessenyi Sándor (okta- a megyei pártbizottság t i tká- Könyvkiadó önálló kötetbe 
tási igazgatóság! tiszteletdíjas ra mondott beszédet, többek gyűj tve ' is megjelentet — 
tanár," Szeged)': „Munka, ér- között hangsúlyozva, hogy m Í T , é ] e ] 6 b b b e épü l j enek az 
fék. közösség". Sinkovics e tanácskozásra abban az ^ tevékenységbe, an-
Oyula (oktatási igazgatósági időszakban került sor, am, - alkotóelemévé 
vezetőhelyettes, Nyíregyhá- kor pár tunk XII kongresz- n a k " P r v e s alkotóelemeve 
za): „A szabad idő és az élet- s z u s á r a készülünk, amikor v i a n a k ' 
mód kapcsolata", Judi István ga7xiasági életünk a korábbi-
toktatási igazgatósági tiszte- „JJ . nagyobb feladatok meg-
letdíjas tanár. Pécs)': „Erköl- oldását igényli tőlünk éppen 
esi motívum a cselekvésben", annak érdekében, hogy a 
Gyarmati Kálmán (oktatási magunk elé tűzött célokat 
igazgatósági tiszteletdíjas ta- maradéktalanul megvalósít-
nár, Debrecen): „A .Korunk hassuk. Mindez külön hang-
valósága' művelődési moz- súlyt ad az itt elhangzottak-
galom Hajdú-Bihar megye nak, kiemeli fontosságukat, 
ipari üzemeiben". A munkakul tú ra tárgyköré-

Az idei Ő6zön a mezőgaz-
dasági üzemek megtartották 
a nyári munkák során szer-
zett kéthetes előnyt. Az őszi 
érésű növények termésének 
betakarítása zömmel befeje-
ződött. Kevés cukorrépán, ku-
koricán. gyökérzöldségen és 
káposztán kívül minden más 
termény a tárolókba került 
— állapította meg a tárcakö-
zi mezőgazdasági koordinációs 
oizottság pénteki ülésén. 

A cukorrépából 10 ezer 
hektár termését — a gyárak 
ütemezésének megfelelően — 
még nem szedték fel. A be-
takarí tás azonban öt-hat nap 
alatt befejeződik. A kukori-
cából még mintegy 30 ezer 
hektár termése töretlen. A 
még kint. levő gyökérzöldsé-
gek és káposztafélék betaka-
rításával hat nyolc nap alatt 
elkeszülhetnek. 

A mélyszántás országszerte 
meggyorsult.. A kalaszos ga-
bonák állapota kedvezőbb, 
mint a mult év hasonlo idö-
szakaban volt. 

A tárcaközi mezőgazdasági 
koordinációs bizottság a köz-
érdekű tarsadalmi munkáér t 
köszönetét fe jezte ki a Hon-
védelmi es Oktatasi Minisz-
tériumnak. valamint a mun-
kaban reszt, vett diákoknak 
és katonaknak. 

A Mezógazdasagi és Élel-
mezésügyi Minisztérium ne-
veben Vancsa Jenő miniszter-
helyettes a záróülésén köszö-
netét fejezte ki a bizottság 
munkájában részt vevő va 
íamennyi társ tárcának a fel-
adatok sikeres megvalósításá-
hoz. a koordináláshoz nyúj-
tott sokoldalú segítségért, tá-
mogatásért. (MTI) 

30 milliárd forint 
lakóház-felújításokra 

A városokban, s az egyes fordítanak. 85 ezer otthont 
inkább városiasodé települé- ú j í tanak fel, 15 ezret korsze-
seken, üdülőkörzetekben ösz- r ű s í t e n e k a jelenlegi terv-
szesen 156 kommunális vál- i d őszakban. A j ö v 6 é v a z o n _ 
lalat, 248 kommunális költ-
ségvetési üzem tartozik az 
ÉVM felügyelete alá. A 
kommunális ellátásban tevé-
kenykedő 

időszakban 
ban még igen kemény fel-
adatot je lent : a felújí tások 
tervezett ütemét ugyanis 
nem sikerült betartani, s 

mintegy 110 ezer ^ 1 9 7 9 _ 8 0 _ b a n k e l l a , a_ 
dolgozót tömörítő Helyiipari k ó h á z . f e I ú j í t i 5 s i 

és Városgazdálkodási Dol-
gozók Szakszervezete pénte-
ki központi vezetőségi ülé-
sén Ábrahám Kálmán épí-
tésügyi és városfejlesztési 
miniszter adott tájékoztatást 

, ... hogy 1979 a vízgazdalkodas-a kommunális szolgáltatások 

előirányzat 
50 százalékát megvalósítani. 

Gergely István ál lamti t-
kár, az Országos Vízügyi Hi-
vatal elnöke arról tájékoz-
tatta a központi vezetőséget, 

helyzetéről és a jövőre vo-
natkozó fejlesztési elképzelé-
sekről. 

Ebben a tervidőszakban 
lakóház-karbantar tásra , fel-
újí tásra, korszerűsítésre a 
megelőző ötéves terv idején 
rendelkezésre bocsátott 
szegnél 
többet, 

nak szokatlanul nehéz esz-
tendeje volt. A legnagyobb 
elismeréssel és megbecsülés-
sel szólt az á l lamti tkár a 
vízügyi dolgozók áldozatos, 
fegyelmezett munkájáról , 
mert a rendkívüli körülmé-
nyek ellenére is maradékta-

csaknem kétszer l a n u l t e l j e s i t i k tervüket. 
30 milliárd forintot (MTI) 

fi munlcaerő-gazdéSkedásról 
Tanácselnöki értekezlet a Parlamentben 
A munkaerő-gazdálkodás érni, hogy e téren is a terv-

időszerű kérdéseiről, alapve- szerűség érvényesüljön, s az 
tő céljairól, s a következő fél egyéni indítékok mellett a 
évtizedben várható felléte- társadalmi érdekek is job-
leiről folytat tak eszmecserét ban érvényesüljenek. Fontos 
a Par lamentben pénteken a szempont, hogy ne admi 
főváros, a megyék és a me- nisztratív eszközökre hagvat-
gyei városok tanácselnökei, kozzanak. Az ügy sikere nem 
Az értekezleten Treihon Pe- a vezénylés határozottságán 
renc munkaügyi miniszter múlik, hanem az egyéni és a 
adott tájékoztatást a foglal- társadalmi érdekek össz-
koztatottság színvonaláról, hangjának a megteremtésén. 
alakulásának tendenciáiról, a Belátható időn belül át 
munkaerő-egyensúly mectte. kell tehát értékelni a mun-
remtésének lehetőségeiről, a kaerő-közvetítésre kiható 

munkaerö-itcso-
jclentőségéről és 

tervszerű 
portos!tás 
formáiról. 

A többi között rámutatot t 
arra, hogy a termelékenység 
nem csupán a létszám nagy-

rendelkezéseket, gyakorla-
tot, hozzáigazítva az érde-
keltséghez. A jogi szabályo 
zás szempontjai közé tarto-
zik a szervezettség és a fe-
gyelem megszilárdítása, a 

ságán, hanem a termelési dolgozók érdekvédelmének 
s t ruktúrán, a minőségen, s erősítése is. Ezen túlmenően 
nem utolsósorban a haté- alkalmazkodni kell a nem-
kony, racionális foglalkozta- z e tközi munkaügyi szervezet 
táson múlik. Hangsúlyozta: hazánk illetékesei által is 
nem szabad tartósítani a 
meglevő feszültségeket, s 
valamennyi vállalatnál, a 
termelés minden szférájában 
mielőbb meg kell szüntetni a 
negyedévhez, év végéhez, az-

elfogadott, jónak tartot t ha-
tározataihoz. További teendő 
a túlszabályozás, a bürokra-
tizmus felszámolása. 

Az ülésen \ megvitat ták a 
bér- és keresetszabályozás 

az a különböző határidőkhöz január elsején életbe lépő 
igazodó munkahelyi „hajrát" , módosításának várható ha-

A munkaerő mobilitása tását a munkaerő-gazdálko-
magyarán áthelyeződése ma dásra, s a tanácsi munkaügyi 
még lényegében spontán fo- szakigazgatási szervekkel 
lyamat — fejtegette a to- szemben támasztott követel-
vábbiakban. — Ezért el kell ményeket. (MTI) 

Lázár György 
fogadta 

Nyikolaj Bajba kovot 
Lázár György, a Minisztertanács elnöke, az MSZMP 

Politikai Bizottságának tagja, pénteken a Par lamentben fo-
gadta Nyikolaj Bajbakovot, a Szovjetunió Minisztertaná-
csának elnökhelyettesét, az Állami Tervbizottság elnökét 
A szívélyes, baráti légkörű megbeszélésen részt vett. Huszár 
István miniszterelnök-helyettes, az Országos Tervhivatal el-
nöke. a Politikai Bizottság tagja, jelen volt Vlagyimir Pav-
lov, a Szovjetunió budapesti nagykövete. (MTI) . 

Konzervek - exportra 
A Szegedi Konzervgyár 

termékét, a töltött káposztát 
az NSZK-ban is szívesen fo-
gvasztják. Igaz, kicsit eny-
hébb fűszerezéssel készül, 
marhahústöltelckkel, a töl-
telékek nagysága azonban 
rendkívüli. Vecsesen ter-
mesztik azt a káposztát — 

egy-egy fe j 4 kilogrammon 
felüli súlyú —, amelynek ha-
talmas levelei megfelelnek a 
különleges igényeknek. Éven-
te 120 vagonnal exportálnak 
az ízletes készételekből. Ké-
peinken a Láng szocialista 
brigád tagjaii örökítettük 
meg munka kökben. 

A töltelékek beburkolása már kézi munka, egyenlete® 
formás áru kerül a dobozokba 

S o m o g y i K á r o l y r v é f e l v é t e l i d 
Automata gépsorra kerül a doboz, ezt már csak ellen* 

őrizni kell 
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